

# NordArt 2015

[www.nordart.de](http://www.nordart.de)



## Samuel Walsh

Irland/Ireland

Geboren 1951. Studium an der Limerick Hochschule für Kunst und Design, der Universität Limerick und der Nationalen Hochschule für Kunst und Design in Dublin. Seit 1997 Mitglied der irischen Künstlerunion Aosdána. Nach Worten des Kunsthistorikers Róisín Kennedy ist Walsh "(...) einer der führenden Vertreter des Landes (Irland) in der abstrakten Kunst (...)". Seit 1978 zahlreiche Einzelausstellungen in Irland, aber auch in der Schweiz und Frankreich. 2007 zeigte Walsh ein einzigartiges Werk, basierend auf Dante Alighieris "Göttlicher Komödie", in der Stadtgalerie von Limerick; ein Teil davon reiste 2008 nach Pont-Aven, Frankreich, das gesamte Werk 2010 nach Cork, wo es im Triskel Kunstzentrum präsentiert wurde. Eine große Gemäldeausstellung mit dem Titel: "Der Zwang der Substanz", wurde 2011 bei VISUAL in Carlow gezeigt, die dann 2012 nach Drogheda und Letterkenny tourte. Als Preisträger ist er zur Biennale für Zeichnung nach Pilsen eingeladen, die 2015 Kulturhauptstadt Europas ist. Er wird in Irland von der Oliver Sears Galerie in Dublin vertreten. [www.samuelwalsh.com](http://www.samuelwalsh.com)

Samuel Walsh was born in 1951. He studied at Limerick School of Art and Design, University of Limerick Mary Immaculate College, and the National College of Art and Design, Dublin. He was elected a member of Aosdána in 1997. He is in the words of Róisín Kennedy, the art historian: "(...) one of the country's (Ireland) leading exponents of abstract art (...)". Since 1978, he has had many one-man exhibitions in Ireland. He has also had one-man shows in Switzerland and France. In 2007 Walsh showed a unique body of work based on Dante Alighieri's "The Divine Comedy" at the Limerick City Gallery of Art part of which travelled to Pont-Aven, France in 2008 and all of which travelled to the Triskel Arts Centre, Cork, in 2010. He showed a major exhibition of paintings entitled "The Coercion of Substance", at VISUAL, Carlow in 2011 that toured to Drogheda and Letterkenny in 2012. He is an invited Laureate at the Pilsen Drawing Biennale in the Czech Republic during their European City of Culture in 2015. He is represented in Ireland by The Oliver Sears Gallery in Dublin. [www.samuelwalsh.com](http://www.samuelwalsh.com)



Cloonlara XVIII, 2011, Acryl und Öl auf Leinwand, 150x150 cm  
Cloonlara XVIII, 2011, acrylic and oil on canvas, 150x150 cm